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Інформаційний буклет Брошнів-Осадської селищної ради

Зі святом тебе, Україно! Вперше!

ВПРОВАДЖУЄМО СИСТЕМУ
ЕНЕРГОМЕНЕДЖМЕНТУ

Рада за роботою

Наша історія – це скрегіт козацьких ша-
бель, стогони невільних людей на панських 
дворах, репресії, голодомори, заграви воєн, 
повстань, революцій… І не одне століття 
український народ бореться за відновлен-
ня української державності. Укравши нашу 

історію та привласнивши ім’я (Русь), мо-
сква завжди заперечувала самобутність 
українського народу, української нації, си-
стемно руйнувала зародки національної 
свідомості українців, забороняла мову. Брех-
ливі московитські історики примушували 
українців забути своїх предків, нівелюючи їх 
право мати власну ідентичність, державу. 
Саме тому маємо нині таке величне свято 
державності! Саме тому сьогодні наші вої-
ни змушені  захищати суверенітет, тери-
торіальну цілісність України, а з 24.02.2022 
р. - її існування від рашистської нечисті. Вій-
на за єдність, незалежність та право україн-
ців самим обирати своє майбутнє вкотре за-
свідчує нерозривний зв’язок між поколіннями 
борців за її волю і незалежність, демонстру-
ючи світові неподільність української землі 
та непохитність її нації.

ШАНОВНА ГРОМАДО!

23 серпня Україна відзначає 
День Державного Прапора, 
а 24 серпня - День Незалеж-
ності. 

Саме ці дати нагадують 
нам про історичний шлях, 
який пройдений українсь-
ким народом до заповітної 
мрії поколінь – створення 
незалежної, могутньої дер-

жави. Сьогодні цей процес 
державотворення триває. На 
жаль, у реалії війни, розпо-
чатої росією. Продовжують-
ся запеклі бої за свободу, єд-
ність, демократію та право 
українців творити своє май-
бутнє.

Ми стали свідками подій, 
які мають великий вплив на 
майбутнє. Вони гартують дух 
патріотизму, виховують по-
вагу до країни, її прапора і не-
залежності. І ми – незалежні! 
Бо нашій історії не 32 роки, 
і вони не закінчаться зав-
тра… Бо на очах всього світу 
ми виборюємо свою свобо-
ду. Бо наша історія пишеть-
ся кров’ю і потом, сльозою 

дитини та молитвою мами. 
Подвигом солдата, який, бу-
дучи студентом, взяв автомат, 
викладача, який читає лекцію 
з окопу. Музиканта, який слу-
хає артилерійські залпи.

Дорогі земляки! Від щиро-
го серця бажаю всім міцного 
здоров’я, добра та достатку. 
Зичу кожній родині здійснен-
ня мрій та сподівань в очіку-
ванні нашої Перемоги і миру. 
Нехай у наших домівках па-
нує спокій і взаєморозуміння. 

Слава Ісусу Христу! Слава 
Україні! Героям слава!

З повагою селищний голо-
ва Брошнів-Осадської ТГ 

Тарас МАНОРИК.

ВИГОТОВЛЯЄМО ПАСПОРТИ
Цю послугу надає відділ ЦНАП

Брошнів-Осадської селищної ради
Наразі черг нема, послугу 

з виготовлення внутрішніх 
та закордонних паспортів з 

безконтактним електронним 
носієм тут виконують якіс-

но! Тож поспішайте, шановні 
краяни, скористатись цим, 
адже будь-хто, незалежно з 

якої громади і де зареєстро-
ваний/проживає, має право 

звернутися у відділ ЦНАП 
Брошнів-Осадської селищної 

ради за послугою! 
- Як свідчить статистика, 

кількість виготовлення за-
кордонних паспортів, па-
спортів дітям, національних 
паспортів у вигляді ID-карт-
ки у міграційних структу-
рах області зростає. Діють 
електронні та формуються 
«живі» черги на виготов-
лення документів, і якщо, 
скажімо, у нашій селищній 
раді є можливість надава-
ти таку послугу, то чому б 
нею не скористатися! Як на-

слідок, нещодавно у відділ 
ЦНАП Брошнів-Осадської 
селищної ради вже звернув-
ся перший громадянин, який 
виявив бажання виготовити 
паспорт. Це – як старт до 
плідної роботи, адже процес 
виготовлення документів – 
запущено, - каже голова гро-
мади Тарас Манорик.

При цьому слід зазначити, 
що відділ ЦНАП у частині 
виготовлення паспортів 
підпорядковується місце-

вому органу влади, має під-
писану відповідну угоду про 
співпрацю з УДМС України в 
Івано-Франківській області, 
тому що наші фахівці прово-
дять прийом документів, які 
передають на опрацювання в 
обласне управління Держав-
ної міграційної служби та на 
друк у Київ. 

Безперечно, ЦНАП допом-
агає громадянам прискорити 
видачу документів.

У рамках проєкту  
«Співпраця задля впро-

вадження систем енергоме-
неджменту в територіальних 

громадах Івано-Франківсь-
кої, Чернівецької, Закарпат-

ської областей» учасники 
склали тестування та отри-

мали сертифікати про успіш-
не проходження навчання 

серії тренінгів «Впроваджен-
ня системи енергетичного 

менеджменту в територіаль-
них громадах».

У нашій громаді успішно 
завершила курс навчання 
та отримала сертифікат го-
ловний спеціаліст відділу 

будівництва, житлово-ко-
мунального господарства, 
містобудування та архітек-
тури Надія Пелюшенко.

Це відкриває широкі мож-
ливості для реалізації енер-
гоефективних проєктів за 
участі фонду Держенерго-
ефективності, залучення 
міжнародних грантових ко-
штів та ін.

Проєкт реалізовуєть-
ся МАОМС «Агенція ро-
звитку ОТГ Прикарпаття» 
за підтримки Програми 
ULEAD з Європою / ULEAD 
with Europe.

Анонс
Серпень насичений відзна-

ченням святкових та пам’ят-
них дат. 23-ього ми вша-
новуємо День Державного 
Прапора, а вже наступного 
– 24-го серпня – відзначаємо 
найбільше державне свято – 
День Незалежності України.

На території громади від-
будуться заходи, приурочені 
вказаним святам. Зокрема:

21 - 23 серпня у Народному 
домі Брошнів-Осади о 14:00 
год. проводитимуться  май-
стер-класи з виготовлення 
патріотичної атрибутики та 
сувенірів;

- 23 серпня о 10:00 год. біля 
пам’ятника Борцям за волю 
України (смт Брошнів-Оса-

да) відбудеться церемонія 
підняття Державного Пра-
пора України;

- об 11:00 год. на стадіоні 
«Карпати» у Брошнів-Осаді 
пройдуть спортивні змагання.

24 серпня: 
- о 9:00 год. у храмах Брош-

нів-Осади відправлятимуть 
Святі Літургії, приурочені 
Дню Незалежності України;

- о 14:00 год. біля символіч-
ної Могили воїнів УПА у с. 
Кадобна відбудуться моле-
бень та віче;

- о 12:00 год. на території 
парку біля Народного дому 
Брошнів-Осади відбудеть-
ся буде організовано квест, 
благодійну ярмарку, зону 

аквагрим; 
- о 17:00 год. у Народному 

Домі Брошнів-Осади від-
будеться концерт та дефіле 
вишиванок;

- о 17:00 год. у Будинку 
культури с. Раків відбу-
деться святковий концерт 
«Україно, моя Україно! Я 
для тебе на світі живу»;

- 27 серпня о 16:00 год. 
у клубі с. Брошнів відбу-
деться концертна програма 
«Перлина Україна». 

 29 серпня відзначимо 
пам’ятну дату - День пам’яті 
захисників України, які за-
гинули в боротьбі за неза-
лежність, суверенітет і тери-
торіальну цілісність України.
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Голова громади Тарас МАНОРИК: 
«Життя кожного вчить, як жити…»
(Про газдівку та соціальні питання у період 

воєнного стану)
Брошнів-Осадська територіальна громада, без сумніву, була в 

числі перших на Прикарпатті, включившись у реформу децен-
тралізації, і це – важливо. Адже йшлося не тільки про передачу 
повноважень та ресурсів від державних органів органам місцево-
го самоврядування, а й про створення базового суб’єкта місцево-
го самоврядування — спроможної територіальної громади.

Тож якими кроками рухається громада, чи можемо вважати її 
спроможною та успішною, цікавимось у селищного голови Брош-
нів-Осадської ТГ Тараса Степановича Манорика.

– Найперше, Тарасе Степа-
новичу, вважаю за доречне 
наголосити, що Вам дове-
лось очолити громаду в дуже 
непростий час: спершу епі-
демія ковід-19, а далі – вій-
на… Як працювали, на що 
робили акценти?

– Відверто кажучи, якщо 
епідемія ковіду боляче за-
чепила людей та медицину, 
то війна стала випробуван-
ням для всіх. Випробуван-
ням на силу духу і швид-
кість прийняття рішень, на 
нашу людяність і мораль. 

До речі, про медицину, 
яка два роки тому зіткну-
лась з викликом епідемії. 
І це та галузь, яка саме до 
2019 р. була для громади 
проблемною, і саме через 
брак фінансування. На 
той час ситуація склалася 
так, що КНП «Брошнів-О-
садська міська лікарня» 
майже не фінансувалася з 
НСЗУ: мінімум пакетів та 
ще й те, що не всі лікарі 
вводили в систему мережі 
записи прийому пацієнтів. 
За це медзклад не отриму-
вав державних відшкоду-
вань за надані послуги, і 
в якийсь час лікарня про-
сто опинилась на порозі 
до закриття. При цьому, 
наголошу, селищна рада у 
повному обсязі, як і нале-
жить, фінансувала опла-
ту комунальних послуг, 
здійснювала оплату праці 
техперсоналу закладу, а 
також надавала бюджетні 
дотації.

Але цього виявлялося 
недостатньо – лікарню че-
кали кадрові зміни і, як 
наслідок, перехід на карди-
нально нові рейки госпо-
дарювання. Дякувати Богу, 
у результаті КНП «Брош-
нів- Осадська міська лікар-
ня», яку очолив досвід-
чений менеджер і добрий 
керівник Олександр Дми-
трович Монюк, не просто 
вийшла з кризи, а й стала 
успішною.

На цей час відкрито 5 па-
кетів для надання послуг, 
які відшкодовуються з 
НСЗУ. Працює медлабо-
раторія, яка для пацієнтів 
з громади левову частку 
аналізів робить взагалі без-
коштовно. Діє рентген- та 
УЗД-кабінети. Лікарня бере 
участь у грантових проєк-
тах, отримуючи матеріаль-
ну підтримку. Співпрацює з 
благодійними організаціями, 
а нещодавно після зустрічі 
міністра охорони здоров’я 
України Віктора Ляшка з го-
ловами громад та представ-
никами закладів охорони здо-
ров’я Прикарпаття, міністр 
особисто пообіцяв включити 
КНП «Брошнів-Осадська 
міська лікарня» в програ-
му підтримки медицини 
«ПМСД+». Це означає, що 
держава сприятиме забез-
печенню територіальної 
доступності, якості та безо-
платній основі надання ме-
дичних послуг, які передба-
чені у Програмі медичних 
гарантій та раціональному 
спрямуванні ресурсів для 
розвитку лікарень. Зі сво-
го боку місцевий бюджет 
також виконує передбачені 
фінансові вливання шля-
хом виконання відповідної 
медичної Програми.

–У чому ж громада найбіль-
ше відчула виклики війни?

– У значній мірі у фінан-
сових доходах. Якщо порів-
нювати бюджет Брошнів- 
Осадської ТГ за минулий 
рік і, скажімо, фінансово 
благополучний 2019 р., то 
можна сказати, що відбу-
лося зниження надходжень 
до місцевої казни на 20 від-
сотків. Значну роль у цьому 
відіграло те, що платник 
податків ДП «Брошнівське 
ЛГ» здійснило перереєстра-
цію в селі Спас. Також 
мінусів частково додала не-
стабільна робота  дрібного 
та середнього бізнесу.

Однак, незважаючи на 
виклики воєнного стану, 

ми продовжуємо господар-
ську діяльність. Влашто-
вуємо ринок у Брош-
неві-Осаді, який завжди 
працював стихійно, у насе-
лених пунктах увімкнено 
вуличне освітлення, ремон-
туємо дороги. 

Досить недавно під завісу 
навчального року зроблено 
капітальний ремонт вби-
ральні Брошнів-Осадсько-
го ліцею, відремонтовано 
покрівлю даху.

У громаді проводиться 
ремонт доріг місцевого зна-
чення, і щоденна рутинна 
газдівка триває. Всі роботи 
виконуємо за кошти бюд-
жету селищної ради.

Окремо зроблю наголос 
на питаннях земель кому-
нальної власності. Без сум-
ніву, земля повинна дава-
ти плоди і користь людям. 
Тому створено КП «БРОШ-
НІВ-ІНВЕСТ Брошнів- 
Осадської селищної ради». 
Підприємство заключило 
договори на обробіток ко-
мунальних земель, за що 
громада матиме зиск. 

Приведено до норм чин-
ного законодавства питан-
ня, яке стосується Правил 
розміщення зовнішньої ре-
клами на території ТГ: сесія 
погодила цей нормативний 
акт місцевого значення, і це 
говорить про те, що кошти 
з реклами будуть надходи-
ти у місцевий бюджет, а не 
тільки в кишеню «анонім-
них» власників металевих 
конструкцій.

Дуже багато уваги при-
діляємо господарюванню 
КП «ЖЕК Брошнів-Осадської 
селищної ради». Пробле-
ма в тому, що комунальні 
служби так і не заверши-
ли свою трансформацію у 
рамках реформування жит-
лово-комунальної сфери, 
галузь і досі залишається 
збитковою, і тому потрібні 
фінансові дотації, які надає 
місцевий бюджет.

5 ДРОНІВ ДЛЯ ЗСУ:
у військову частину їх доставив голова громади

Що може бути важливішим 
у воєнний час, як не молитва 
та матеріальна підтримка 

Збройних Сил України! Бо 
саме наші відчайдушні хлоп-

ці, які нині у важкому бою 
з рашистським агресором 

відстоюють територіальну 
цілісність України, чекають 
нашої підмоги. І тільки міц-
ний тил завжди забезпечує 

незламний фронт.
Нещодавно з ініціативи го-

лови Тараса Манорика, було 
прийняте рішення сесії се-
лищної ради щодо виділен-
ня ЗСУ 550 тисяч гривень на 
придбання дронів для наших 
військових.

За ці кошти Брошнів-Осад-

ською селищною радою було 
придбано 5 дронів, які одра-
зу ж були передані нашим за-
хисникам – безпосередньо в 
10-ту окрему гірсько-штур-
мову бригаду «Едельвейс».

«Пташки» від нашої грома-
ди були доставлені в місце 

призначення безпосередньо 
головою Тарасом Манори-
ком. Також частині були пе-
редані маскувальні сітки, 
тактичні аптечки та медичні 
турнікети.

Варто зауважити, що се-
лищна рада від початку пов-
номасштабного вторгнення 
рашистів на нашу землю до-
помагає нашим захисникам. 
Проте, як зауважив голова: 
“… всі ці речі робляться тихо, 
задля спільної ПЕРЕМОГИ, 
а не задля якогось дешевого 
піару… Тому все, що було 
зроблено нашою командою – 
обов’язково буде висвітлено, 
але тільки після нашої спіль-
ної Перемоги!”

Очільник громади також 
заявив, що на черговому 
засіданні сесії ради знову 
пропонуватиме депутатам 
виділити на вищевказану 
допомогу нашим військовим 
частинам ЗСУ ще, як міні-
мум, півмільйона гривень.

Грантовий проєкт
ТзОВ «Гудвеллі Україна»: ми – переможці!

У травні ц. р. ТзОВ «Ґудвеллі 
Україна» оголосила конкурс 

грантів «Село Мрії». Серед по-
даних 63-ьох була й заявка від 

Брошнів-Осадської селищної 
ради, яка за результатами 
конкурсу визнана перемож-
цем гранту і це означає, що 

ми отримуємо передбачених 
умовами проєкту 60 тисяч 

гривень!
– Кошти від «Ґудвеллі Украї-

на» та ще 33 тисячі гривень, які 
передбачені в якості співфінан-
сування з бюджету селищної 
ради, використовуємо на по-
точний ремонт коридору Ка-

добнянської гімназії. До речі, 
і торік, ставши переможцем 
грантового проєкту, ми також 
подбали про Кадобну, на полях 
якої працює вказане агропід-
приємство: в адмінприміщенні 
старостинського округу було 
замінено двері, - пояснює голо-
ва громади Тарас Манорик. 

 Принагідно зауважимо, 
що ТзОВ «Ґудвеллі Україна» 
від початку своєї діяльності 
надає соціальну підтримку 
тим районам та селам, де веде 
свою діяльність. У 2011 р. 
компанія створила соціаль-
ний фонд для надання під-
тримки місцевим громадам. 
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Законодавчі зміни Газдівка
…І дрони купуємо, і дороги асфальтуємо

Голова Брошнів-Осадської 
ТГ Тарас Манорик, зважаючи 
на думки жителів громади, 
також має свої погляди на ве-
дення газдівки. Суть у тому, 
що він не відкидає жодної по-
зиції, поважаючи наших кра-
ян. То що ж ми робимо?

Багатьом вже відомо, що з 
перших днів війни місцевій 
владі, як і кожному з нас, до-
велося змінити пріоритети. 
Багато хто у перші дні подав-
ся плести маскувальні сітки 
й готувати вареники для на-
ших хлопців-захисників, і це 
відбувалося в кожному на-
селеному пункті громади – у 
Ракові і Кадобній, у Крехови-
чах, Брошневі й у Брошневі- 
Осаді. А пригадуєте, як ми го-
тували тушонки! Бувало, що 
газдині робили це вдома, не 
рахуючись ані з витратами, ні 
з своїм часом! І таки з перших 
днів війни у селищі створив-
ся славнозвісний «Шкільний 
батальйон», який працює по 
сьогоднішній день: жіноч-
ки випікають смаколики для 
військових ЗСУ, виплітають 
вервечки тощо. Цій діяль-
ності неабияк сприяє місцева 
влада, надаючи приміщен-
ня і допомагаючи погасити 
видатки на таку благодійну 
діяльність.

Багатьом мобілізованим з 
нашої громади було нада-
но матеріальну допомогу, у 
співпраці з волонтерами 
організовувались відправ-
ки харчів та інших речей на 
фронт. 

А нещодавно (30 березня 
2023 р.) з ініціативи голови 
Тараса Манорика за рішен-

«…А як би Ви, шановний читачу, працювали у воєнний час, якби 
очолили громаду?», - таке запитання напрошується само собою 
тоді, коли спостерігаєш за думками різних людей. З приводу 
того, що є першочерговим, а що, так би мовити, можна відкла-
сти «на завтра», адже в Україні триває війна. Та, дякувати Богу 
й Збройним Силам України, російський ворожий чобіт не топче 
наше славне Прикарпаття. Але війна прийшла вже не в одну 
домівку – кращі сини і доньки своєї Вітчизни нині захищають 
нас від ворога у тяжкому бою… А хтось таки волає про дороги 
і тротуари, світло на вулиці, про благоустрій і стадіон… То як 
тут діяти, де віднайти межу між «вже» чи «пізніше»?  

ням сесії селищної ради було 
прийнято Програму надан-
ня шефської допомоги вій-
ськовим частинам ЗСУ та 
підрозділам територіальної 
оборони на 2023 рік, згідно з 
чим з бюджету селищної ради 
виділено 550 тисяч гривень 
на придбання 5 дронів для 
наших військових! «Переко-
наний, що при потребі цю 
Програму буде пролонговано 
і в наступному році», - вважає 
Т. Манорик.

Більше того, наш голова гро-
мади вважає доречним, щоб 
керівники органів місцевого 
самоврядування Прикарпат-
тя підтримали такий почин. 
Бо якщо порахувати, що 
тільки в Івано-Франківській 
області на сьогоднішній день 
налічується 62 громади і якщо 
б кожна долучилась, скажімо, 
по півмільйона на «пташки» 
для ЗСУ, то яка посильна під-
мога для наших хлопців була 
б! Таким чином можна було 
б реально поповнити «Армію 
дронів», яка так потрібна на-
шим захисникам! А ще Тарас 
Манорик зізнається, що бук-
вально на наступній сесії се-
лищної ради пропонуватиме 
народним обранцям виділи-
ти на вище вказану Програму 
підтримки надання шефської 
допомоги військовим части-
нам ЗСУ та підрозділам тери-
торіальної оборони на 2023 
рік ще півмільйона гривень!

Оце є приклад позитиву і 
реальної допомогу війську, 
яка наближає таку очікувану 
нашу Перемогу!     

У той же час церкви про-
довжують молитися до Все-
вишнього за Перемогу і мир в 
Україні, а наші обдаровані та-
лановиті поети творять свою 
чудову лірику, яка закарбує 
навіки і цю сумну сторінку 
нашої історії.

Триває звична газдівка, і в 
першочергових завданнях 
вписано питання ремонтів 
на об’єктах нашої інфра-
структури.

(Продовження на 5 стор.)

У БРОШНІВ-ОСАДІ ВСТАНОВЛЕНО
ІНФОРМАЦІЙНИЙ ТУРИСТИЧНИЙ СТЕНД

Міжнародна співпраця 

31 травня у Перемишлі під гаслом «До-
бре мати сусіда» розпочалося святкування 
20-річчя транскордонного співробітництва 
між Польщею та Україною, де було оголоше-
но про офіційне відкриття Програми Interreg 
NEXT Польща-Україна 2021-2027 та про пер-
ший конкурсний набір заявок Програми.

Захід у Перемишлі став першим у серії 
з 20-ти заходів, присвячених 20-річчю 
польсько-українського транскордонно-
го співробітництва – 10 в Україні та 10 
в Польщі.

7 липня у Косові відбувся другий захід 
- благодійний фестиваль «Смак з Ко-
сова», який відвідала й представниця  
Брошнів-Осадської селищної ради Світ-
лана Мицак, а також керівниця проєкту 
“Ворота в Центральні Горгани: міжкуль-
турний діалог на польсько-українському 
прикордонні” Ольга Максимович. На 
заході було презентовано ретро-світ-
лини Ярослава Коваля за мотивами но-
воствореного туристичного маршруту 
“Ворота в центральні Горгани”. 

Крім того, слід зазначити, що в Брош-
нів-Осадській територіальній громаді 
біля приміщення «Музею депортації 
українців у ХХ столітті» було вста-
новлено інформаційний туристичний 
стенд, виготовлений в рамках проєк-
ту, із нанесенням карти-схеми вище-
зазначеного туристичного маршру-
ту. До нього автори залучили сотню 
об’єктів, які є на території громад Іва-
но-Франківщини.

ЯКІ СЕЛИЩА ІВАНО-ФРАНКІВЩИНИ
МОЖУТЬ СТАТИ МІСТАМИ?

Нещодавно парламент 
схвалив т. з. законопроєкт 

про дерадянізацію, за 
яким в Україні ліквідо-

вується “селище міського 
типу”. Документ оновлює 

класифікацію населених 
пунктів в Україні та 

встановлює порядок їх 
утворення та ліквідації, 

перейменування, а також 
зміни статусу.

Відтак тепер в Україні 
офіційно будуть лише 

міста, селища та села.
• Місто – населений пункт 

з компактною забудовою і 
чисельністю населення по-
над 10 000 жителів;

• Селище – населений 
пункт з переважно садиб-
ною забудовою і чисельні-
стю населення понад 5 000 
жителів;

• Село – населений пункт 
з садибною забудовою і 
чисельністю населення 
менше 5000 жителів.

Наразі в Івано-Франківсь-
кій області статус селищ 
міського типу мають 24 
населені пункти:

1. Битків
2. Більшівці
3. Богородчани
4. Брошнів-Осада
5. Букачівці

6. Верховина
7. Вигода
8. Войнилів
9. Ворохта
10. Гвіздець
11. Делятин
12. Єзупіль
13. Заболотів
14. Кути
15. Ланчин
16. Лисець
17. Обертин
18. Отинія
19. Перегінське
20. Печеніжин
21. Рожнятів
22. Солотвино
23. Чернелиця
24. Яблунів
Всі ці населені пункти 

з дня набрання чинності 
закону відноситимуться 
до категорії селищ. Закон 
набере чинності через три 
місяці з дня офіційного 
опублікування.

Але є ще один цікавий 
нюанс: Верховна Рада за 
поданням Кабміну може 
віднести селище до кате-
горії міста за умови, якщо 
там проживає як мінімум 
10 тисяч мешканців.

Проаналізуваши чисель-
ність населення усіх 24 
населених пунктів, які на 
сьогодні ще мають статус 

селищ міського типу, мож-
на говорити про наступне.

Понад 5 тисяч населен-
ня за даними 2022 року від 
Державної служби стати-
стики України мають тіль-
ки 8 населених пунктів: Бо-
городчани, Брошнів-Осада, 
Верховина, Делятин, Лан-
чин, Отинія, Перегінське, 
Печеніжин. Трішки не до-
тягують до 5-тисячної по-
значки Ворохта та Битків.

А от більше 10 тисяч насе-
лення є тільки в Перегінсь-
кому.

Цікаво, що колишній 
районний центр Рожнятів 
має офіційно тільки 3 873 
населення, в той час як Пе-
регінське, яке входило до 
Рожнятівського району, 
має 12 681 населення.

Чи наважиться Перегін-
ське на зміну статусу – по-
каже час.
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(Продовження. Поч. на 2 стор.)

Голова громади Тарас МАНОРИК: 
«Життя кожного вчить, як жити…»

(Про газдівку та соціальні питання у період воєнного стану)

Щодо комунальної служ-
би селищної ради, то, нага-
даю, що у спадок ми отри-
мали структуру, яка навіть 
не мала прописки Адмін-
приміщення ЖЕКу було у 
занедбаному стані, довело-
ся виконати окремі ремонт-
ні роботи, щоб умови праці 
були більш прийнятні. 

Слід зауважити, що в 
структурі КП «ЖЕК» є ще 
й злощасні очисні спору-
ди, на реконструкцію яких 
було виділено та освоєно 
мільйони гривень з Держав-
ного бюджету і, мовляв, за-
куплено дороге обладнан-
ня. Проте ані проведених 
капітальних робіт не видно, 
ані побачити в очі оте об-
ладнання також не вдаєть-
ся… І це при тому, що з 
приводу сказаного було 
написано офіційні листи у 
вищі органи держави.

– До викликів сучасності 
цілком резонно можна від-
нести питання соціаль-
ної сфери, тобто роботу 
з вразливими категоріями 
населення, з військовослуж-
бовцями ЗСУ, які сьогодні від-
стоюють територіальну 
цілісність країни у боротьбі 
з російським агресором, з осо-
бами з числа внутрішньо пе-
реміщених. Яка ситуація на 
цьому полі діяльності ради?

– З перших днів війни 
апарат селищної ради було 
переведено на роботу в 
особливому стані – працю-
вали буквально без вихід-
них, проводились цілодо-
бові чергування на камерах 
відеонагляду тощо. 

На відповідальності була 
волонтерська діяльність в 
громаді, адже люди, які са-
моорганізувались як на під-
тримку військових ЗСУ, так 
і на допомогу внутрішньо 
переміщеним особам, що 
прибули в Брошнів-Осад-
ську ТГ, потребували ма-
теріальної підтримки з боку 
представницької влади, 
громади, і тому необхідною 
була чітка координації дій. 
На сесіях ради було прий-
нято відповідні Програми, 
які сприяли виділенню ко-
штів з бюджету селища на 
різні потреби, в т. ч. і на під-
тримку наших військових, і 
для людей, які приїжджали 
з місць ведення бойових 
дій, шукаючи і знайшовши 
прихисток у нашій громаді.

До речі, тепер Брошнів- 
Осадська ТГ започаткувала 
в Івано-Франківській об-

З перших вустласті пілотний проєкт по 
будівництву тимчасового 
житла «з нуля» для вну-
трішньо переміщених осіб. 
Це – проєкт Міжнародного 
благодійного фонду «Move 
Ukraine». На цей час згідно 
з   домовленостями селищ-
на рада готує проєктно-ко-
шторисну документацію на 
будівництво та працює над 
написанням Меморандуму 
про співпрацю з вказаними 
міжнародними партнера-
ми. 

У той же час не залишає-
мо наодинці людей з числа 
категорії вразливих, які є 
жителями громади. У нас 
діє комунальний заклад 
«Центр надання соціаль-
них послуг Брошнів-Осад-
ської селищної ради», який 
опікується одинокими 

особами поважного віку, 
при цьому закладі створе-
но Центр волонтерської 
діяльності, який комунікує 
з багатьма благодійними 
організаціями та фондами 
і приносить користь для 
вказаних вище категорій 
громадян. Програма під-
тримки включає два ос-
новні аспекти – соціальна 
підтримка вразливих кате-
горій населення та підтрим-
ка сімей загиблих (постра-
ждалих) під час масових 
акцій громадського проте-
сту у період з 21 листопада 
2013 р. по 21 лютого 2014 р., 
військовослужбовців і пра-
цівників правоохоронних 
органів та членів добро-
вольчих загонів. 

Говорячи мовою цифр, за-
галом за 2022 р. з бюджету 
селища на вказані вище 
потреби було виплачено 1 
мільйон 402 тисячі гривень, 
і вже за перше півріччя ц. 

р. ця сума склала 1 мільйон 
250 тисяч гривень. Йдеться 
про щомісячні грошові ви-
плати дітям загиблих учас-
ників АТО та захисників, 
надання матеріальної до-
помоги захисникам та за-
хисницям України, компен-
саційні виплати на пальне, 
надання послуг, пов’язаних 
з похованням учасників 
бойових дій та осіб, які бра-
ли безпосередню участь 
у здійсненні заходів із за-
безпечення національної 
безпеки та оборони, а також 
і про одноразові грошові 
допомоги ветеранам Другої 
світової війни, учасникам 
бойових дій в Афганістані, 
ліквідаторам аварії на 
ЧАЕС, ювілярам з нагоди 
90 та 95-річчя, компенсації 

за пільговий проїзд окре-
мих категорій громадян на 
залізничному транспорті, 
матеріальні допомоги на 
лікування та підтримку по-
требуючим, надання пільг 
на оплату житлово-кому-
нальних послуг учасникам 
АТО, членам їх сімей, осо-
бам з інвалідністю зору І 
та ІІ групи, реабілітованим 
тощо. 

– У період воєнного стану 
дуже важливою є співпраця 
з вищестоящими органами 
влади, депутатами район-
ної, обласної та Верховної 
Ради України, які представ-
ляють виборчий округ, до 
якого належить Брошнів- 
Осадська ТГ. Чи відчуваєте 
підтримку, допомогу, спри-
яння?

– Якщо вести мову про спі-
впрацю з Івано-Франківсь-
кою ОВА/ОДА, то відчуваю 
розуміння, кроки назустріч 
громаді і підтримку, чого не 

можу сказати про депутатів 
рад. 

У районній раді, як, 
зрештою, і в обласній про-
глядається неабияка за-
політизованість народних 
обранців, які представля-
ють наш виборчий округ. 
Співпраця, можна сказати, 
відсутня. Бо якщо стосун-
ки з депутатами Калуської 
райради Іваном Шикерин-
цем та Наталією Олексюк 
вияснюємо в судах, то про 
що говорити далі. 

Пані Олексюк, наприклад, 
відсудила в громади понад 
150 тисяч гривень за те, що 
при її звільненні з посади 
заступника голови селищ-
ної ради, яку вона займала 
у минулій каденції, були 
допущені певні процедурні 
порушення. Дарма, що, ці 

кошти могли бути викори-
стані, наприклад, для допо-
моги соціально-незахище-
ним верствам населення, 
але, по факту, якраз ці по-
требуючі люди, очевид-
но, п. Олексюк цікавлять 
менш за все. Тим більше, 
що невдовзі сесія своїм рі-
шенням виправила згадані 
процедурні порушення. Всі 
наступні судові процеси п. 
Олексюк програла. 

А ось пан Шикеринець, 
котрий у свій час викупив 
приміщення автостанції 
та за рішенням сесії при 
екс-керівнику селищної 
ради пану Іваніву Н. І. отри-
мав територію АС в оренду 
на 49 років (!), ще й донині 
не привів АС у діяльність 
відповідно до її призна-
чення. Тому автостанції 
у селищі нема, тому люди 
нарікають і вимагають у те-
перішньої влади виправити 
помилки. 

Щодо депутатської діяль-
ності обласного депутата 
Назарія Іваніва, котрий є 
головою бюджетної комісії 
облради на платній основі, 
і це, до речі, чи не вперше з 
часів існування бюджетної 
комісії, бо принаймні ві-
домо, що його попередник 
працював на громадських 
засадах, то зауважу, що з 
боку цього народного об-
ранця відчуваємо жорсткий 
контроль за діяльністю ор-
гану місцевого самовряду-
вання. Це - майже щотиж-
неві депутатські звернення 
та запити, на які працівни-
ки апарату, даючи письмові 
відповіді, віддають левову 
частку свого робочого часу. 
Рахунки йдуть іноді не на 
сотні, а й на тисячі сторінок, 
хоча більша частина затре-
буваної інформації є у від-
критому доступі. 

Я вже не кажу про численні 
звернення у правоохоронні 
органи та судові інстанції 
про, мовляв, систематичні 
порушення законодавства з 
боку голови громади.

І ще одне, якщо вже йде 
мова про нашого обласно-
го депутата. Більше, як за 
два роки свого депутатства 
Назарій Іванів практично 
жодного разу не ініціював 
виділення субвенції на по-
точні або капітальні робо-
ти, які на цей час прово-
дяться в громаді. Бо якщо 
кошти Брошнів-Осадській 
ТГ й виділялись, то зовсім 
малі, або ж вони мали кон-
кретне призначення - на 
погашення заборгованості 
перед підрядниками за 
2019-2020 роки. Хоча, на-
гадаю, після першого туру 
виборів селищного голови 
п. Іванів заявляв, що йде в 
обласну раду, аби допомага-
ти громаді. 

Не можна сказати чогось 
особливого про діяльність 
Народного депутата Мату-
севича О. Б. Наразі на зу-
стрічі з представницьким 
органом ради чи керівни-
цтвом органу місцевого 
самоврядування за остан-
ніх майже два з половиною 
роки він ще не був.

Однак життя кожного 
вчить, як жити, рано чи піз-
но розставляє свої акценти 
і крапки. Головне – не втра-
чати снаги, рухатися впе-
ред. Як сказала у свій час 
Мати Тереза: «Не важливо, 
хто і що говорить про вас – 
приймайте це з усмішкою і 
продовжуйте робити свою 
справу». 



цтва підприємства з інозем-
ним вмістом капіталу таке: 
«А чи дозволив би собі такий 
завод так вільно, безцеремон-
но, зухвало поводитись з вла-
дою і громадою, працюючи 
на території будь-якої країни 
Євросоюзу?» Та, очевидно, ні, 
бо в населеному пункті такого 
виробництва за кордоном на-
віть ніколи б не було! 

Зате буде суд. Наразі його 
було заплановано провести 
8 серпня ц. р., однак з певних 
причин його засіданні було 
перенесено.  

…Багато хто з брошнівосад-
ців пригадує той час, коли тери-
торію колишнього ЛК «Осмо-
лода» відділяв від житлового 
масиву селища великий зе-
лений «коридор» із зелених 
насаджень. Росли добротні 
ялини і ялиці, туї та інша де-
ревина. Цей «зелений щит» 
поглинав собою заводський 
шум, пилюку, яка надходила 
від виробництва.

На жаль, того нема. Лише 
будівлі, котловани, труби і все 
те, що називаємо проблемою 
екології.

На цей час керівництво се-
лищної ради розглядає питан-
ня, яке стосується письмового 
звернення до кінцевого бе-
нефіціарного власника ТОВ 
«СВІСС КРОНО» щодо ситу-
ації в Брошнів-Осаді. 5
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КАДОБНА
Зокрема, на початку червня ц. р. було 

перекрито дах на приміщенні Народного 
дому в селі Кадобна. Загалом це 605 ква-
дратних метрів площі, яку покрито сучас-
ним якісним металопрофілем. Як наголо-
сив староста села Василь Пастух, у будівлі, 
де нині знаходиться заклад культури, ко-
лись був торговий комплекс. Років 20 тому 
його реконструювали. Вартість матеріалу 
та виконання робіт у повному обсязі про-
фінансувала Брошнів-Осадська селищна 
рада. Є розуміння, що наступним етапом 
мав би бути ремонт фасаду Народного 
дому. Проте, як зауважує голова, у значній 
мірі це питання залежатиме від наявності 

Газдівка
…І дрони купуємо, і дороги 

асфальтуємо

коштів у бюджеті громади.  
 Також у селі Кадобна у червні активно 

працювала техніка ПП «БУДІНВЕСТ-2017» 
(директор А. А. Чобанян). У горішній час-
тині населеного пункту заасфальтовано 
значну частину вулиці Івана Франка, яку 
врешті з’єднно з Громадською, по обох бо-
ках влаштовано з’їзди. Зроблено асфальт-
не покриття майданчика площею понад 
600 квадратних метрів перед будівлею На-
родного дому. Також асфальтом оновлено 
центральну вулицю, починаючи від авто-
бусної зупинки і рухаючись вгору попри 
місцеві гімназію та Храм Господній аж до 
адміністративного приміщення старостин-
ського округу!

КРЕХОВИЧІА відтак дорожня служба переїхала у 
Креховичі. Там проводився ремонт части-
ни вулиці В. Стефаника (це в районі уро-
чища Шляхта біля автобусної зупинки), 
яку відтак було заасфальтовано. «Вважаю 
справедливим провести капремонт ву-
лиці у Креховичах, розпочавши роботи з 
горішнього кінця, а не з центру чи почат-
ку населеного пункту, як це відбувається 
зазвичай. Бо там також люди живуть, всі 
ми одинакові і кожен мріє про зручності», 
- так коментує ситуацію Тарас Манорик. 

При цьому варто вказати, що асфальт-
не покриття влаштовано безпосередньо 
й на майданчику автобусної зупинки. Всі 
роботи проводились за кошти бюджету 
Брошнів-Осадської селищної ради.

До того ж, нагадаємо, що у Зелену неділю 
в селі Креховичі освятили новозбудо-
вану капличку – статую Серця Христа 
Чоловіколюбця, яку збудовано за кош-
ти жертводавців - воїнів ЗСУ, жителів 
парафії Михайла Котоуса та Станіслава 
Гринишина, а також інших жителів села, 
які в той чи інший спосіб долучилися до 
спорудження цієї малої церковці. При-
нагідно слід зауважити, що до роботи у 
спорудженні каплички доклалась Брош-
нів-Осадська селищна рада: готуючись 
до її відкриття, було розчищено місце під 
спорудження каплички та влаштовано пе-

рехід до неї, а в урочищі Шляхта зроблено 
півтора кілометра дороги, якої тут раніше 
ніколи не було.

Сильні дощі, які пролились на початку 
липня, завдавали неабиякої шкоди меш-
канцям Крехович. Здебільшого люди бід-
калися про те, що вода затоплювала горо-
ди і добиралась до приміщень будинків. 
Скажімо, у цьому селі вода «зайшла» аж у 
приміщення крамнички, що по вулиці 22 
Січня.

Реагуючи на ситуацію і допомагаючи лю-
дям в біді, голова Брошнів-Осадської ТГ 
Тарас Манорик дав доручення почистити 
канави вздовж вказаної вище вулиці, а це 
у середньому 700 метрів протяжності по 
один бік. А опісля екскаватор переїхав ще 
на вулицю В. Стефаника, щоб і тут навести 
лад.

Місцеві жителі казали, що канави на кре-
ховицькій вулиці 22 Січня, якою тягнеться 
траса державного значення «Стрий – Чер-
нівці – Мамалига», не чистили останніх 
років 35! Аж тепер це зробили, виконали 
по-газдівськи, вивізши вибрану землю на 
полігон твердих побутових відходів. Вода 
тепер тихесенько стікає до потічка Саджа-
ва, який фактично розмежовує Креховичі 
від Брошнева-Осади. 

І нещодавно вдалося провести ямковий 
ремонт центральної вулиці села, «латаю-
чи» асфальтом вибоїни.

(Продовження на 6 стор.)

Гостра тема
ТОВ «СВІСС КРОНО» проти громади: 

підприємство звернулось до суду, щоб скасувати 
низку рішень селищної ради, які стосуються 

зеленої охоронної зони
Не вистачає благих слів для 

того, щоб висловитися про 
ТОВ «СВІСС КРОНО», від 
якого в Брошневі-Осаді бага-
то проблем. 

То люди скаржаться на 
незрозумілий неприємний 
запах, що поширюється від 
заводських труб, то невідомо 
яку речовину кронівці попід 
паркан виливають, а то за-
думали виробництво смоли 
розпочати… І в той же час 
немає від цього підприємства 
надто великої користі, особли-
во, коли йде мова про вклад у 
соціально-економічний розви-
ток громади.

Дійшло навіть до біль-
шого: 17 травня ц. р. ТОВ 
«СВІСС КРОНО» звернулось 

з позовною заявою до Іва-
но-Франківського окружного 
адміністративного суду щодо 
визнання протиправними та 
нечинними рішення органу 
місцевого самоврядування. І 
вже 6 червня ц. р. до селищної 
ради надійшла ухвала суду, в 
якій вказано про відкриття 
адміністративної справи.

Чого ж добивається ТОВ 
«СВІСС КРОНО»? З усього 
видно, що підприємство має 
претензії до Генплану сели-
ща Брошнів-Осада (рішення 
сесії селищної ради від 30. 06. 
2015 р. «Про затвердження 
Генерального плану селища 
Брошнів-Осада Рожнятівсь-
кого району Івано-Франківсь-
кої області» та рішення сесії 
«Про затвердження змін до 
генерального плану та схеми 
зонування смт Брошнів-Оса-
да» (від 03. 05. 2019 р.), які «…
порушують права на законні 
інтереси ТОВ «СВІСС КРО-
НО» як власника/землекори-
стувача відповідних земель-
них ділянок. 

Що це означає? Очевидно, 
йдеться про розширення ви-
робництва і неможливість 
збільшити промислову те-
риторію через необхідність 
дотримання передбачених 
законодавством державних 
санітарних правил, згідно з 
якими промислові підприєм-

ства, що є джерелами забруд-
нення навколишнього при-
родного середовища, повинні 
відокремлюватись від жит-
лової забудови санітарно-за-
хисними зонами, у складі якої 
обов’язково має бути 30% зе-
лених насаджень. ТОВ «СВІС 
СКРОНО» замість того, щоб 
виконати норму Закону, ство-
ривши 30-типроцентну зону 
зелених насаджень, виріши-
ло скасувати вказані вище 
рішення органу місцевого 
самоврядування і, можливо, 
збудувати у цій «зеленій зоні» 
відділення по підготовці смо-
ли.

Для коментарів, як мовиться, 
не вистачає слів. Бо найперше 
хочеться запитати у керівни-

(Продовження. Поч. на 3 стор.)
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Газдівка
…І дрони купуємо, і дороги 

асфальтуємо
РАКІВ
При зустрічі з головою громади Тарасом 

Манориком жителі Ракова висловлювали 
прохання відремонтувати стару дерев’яну 
лавку, що в урочищі Засівка. 

Дійшли спільної згоди, і врешті було 
прийнято рішення, що матеріал на віднов-
лення переходу через річку Сівку виділить 
селищна рада з бюджету, а ремонтні робо-
ти виконають жителя села господарським 
методом.

Кожен свого слова дотримав. Тарас Степа-
нович вдячний за добру справу тим раків-
чанам, які взяли безпосередню участь в ре-
монті мостового переходу - Василю Котіву, 
Анатолію Малетину, Михайлу Гірнику, 
Михайлу Варга, Віталю Шемпінському, Ва-

силю Кричці та Віктору Ваківу. 
У червні розпочато капітальний ремонт 

дороги, що починається від автотраси 
Н-10 і веде до села Раків. «Розпочали його з 
влаштування пішохідної доріжки протяж-
ністю 380 метрів. Після цього будемо ас-
фальтувати дорогу, яка є суміжною до тро-
туару. Фінансування ремонту відбувається 
з бюджету селищної ради», - пояснив го-
лова громади. При цьому слід вказати, що 
капітальний ремонт вказаного дорожнього 
шляху – це також одна з обіцянок раківча-
нам, яку у свій час озвучив на зборах села 
голова.

Є запити на вуличне освітлення: на цей 
час у селі освітлено більшість вулиць, і 
тільки на 3 із 17 наразі ще не під’єднані до 
вуличної мережі.   

Як відомо, з січня 2021 р. в Україні діє 
новий Санітарний регламент для шкіл, у 
якому прописано й вимоги, які стосуються 
вбиралень. Тому, розпочинаючи ремонтні 
роботи, керівники від освіти та представ-
ництво місцевої влади звернули увагу на 
те, щоб ці роботи були зроблені якісно та 
відповідали новим технічним вимогам. 

Тож під завісу минулого навчального року 
капітальний ремонт учнівської вбиральні 
для хлопчиків зроблено на першому повер-
сі Брошнів-Осадського ліцею. Як зазначає 
директор Оксана Лагойда, востаннє ремонт 
цієї вбиральні проводився ще на початку 
1990-их років. «Якщо ж йдемо до Європи, 
то всі зручності для учасників освітнього 
процесу мають відповідати елементарним 
вимогам. Враховувати те, що серед ниніш-
ніх учнів є й діти з особливими освітніми 
потребами (ООП), це питання перебуває 
на особливому контролі», - зауважує ди-
ректор ліцею. А голова громади Тарас Ма-
норик зауважує, що до кінця цього року 
заплановано провести аналогічний ремонт 
ще в одній вбиральні цього закладу освіти.

Тим часом з настанням погожих літніх 
днів вдалося частково перекрити покрівлю 
даху на місцевій Будівлі знань. 

…Якось хтось запитав: чи знаєте Ви, 
скільки людей щодня ходить доріжкою, що 
веде від Брошнівської лікарні у напрямку 
гуртової бази ПП Рибчака? Напевно, точно 
ніхто не рахував, але достеменно відомо, 
що таки досить багато людей користується 
саме цим шляхом, який надто коротший, 
ніж звична дорога «в обхід». 

БРОШНІВ-ОСАДА
Тож для того, щоб брошнівосадцям та 

всім жителям громади, які звертаються 
до лікарні за послугами було зручно, го-
лова громади Тарас Манорик подбав про 
влаштування 58-метрової тротуарної 
доріжки з бруківки. Крім того, було вирі-
шено ще одну важливу проблему: вдало-
ся зробити водовідведення з боку саду та 
кладовища, проклавши 25 метрів ливневих 
труб. Виконував цю  роботу місцевий під-
приємець Андрій Мазуркевич

- Довелося працювати протягом одного 
червневого тижня, бо роботі перешкод-

жав густий дощ. Звертав увагу, що дех-
то з перехожих висловлював невдо-
волення, бо з причини встановлення 
бруківки місцями людям доводилося 
ступати в калюжі, але більшість пе-
рехожих висловлювала задоволення 
від того, що врешті цим шляхом буде 
зручно пройти. До речі, спробував ра-
хувати, скільки людей рухається цією 
стежкою, і тепер можу сказати, що це 
значно більше, як 200 чоловік за день. 

(Продовження на 7 стор.)

(Продовження. Поч. на 3, 5 стор.)
Освіта

НОВИЙ НАВЧАЛЬНИЙ РІК: 
ЯКА ГОТОВНІСТЬ?

Залишились буквально 
лічені дні до завершення 

літніх канікул та настан-
ня нового навчального року. 

Невдовзі школярі сядуть 
за парти, розпочавши свої 

звичні будні.
Якими  будуть вони, 

розповіла начальник відділу 
освіти, культури, молоді 

та спорту Брошнів -Осад-
ської селищної ради

Любов Луцан.
Нагадаємо, що у Брош-

нів-Осадській ТГ сформо-
вано 5 закладів загальної 
середньої освіти, у яких 
здобувають освіту 1212 
учнів. Крім цього, у гро-

маді  діє два заклади до-
шкільної освіти (12 груп), 
у яких налічується 122 
вихованців, є ще два за-
клади позашкільної освіти 
– КЗ ДЮСШ (210 учнів) та 
ДШМ ім. В. Івасюка (225 
учнів). Відкрито 18 інклю-
зивних класів, за кордоном  
тимчасово перебуває 107 
учнів.

Відповідно до наказу від-
ділу освіти, культури, мо-
лоді та спорту селищної 
ради від 22. 03. 2023  р. № 
63-ОД «Про зарахування 
дітей до 1-х класів закладів 
загальної середньої освіти 
Брошнів-Осадської селищ-
ної ради у 2023 році»,  до 31 
серпня ц. р. буде заверше-
но набір учнів до 1-х, 10-х 
класів закладів загальної 
середньої освіти. 

Для того, щоб забезпечи-
ти комфортні умови для 
праці педагогів та нав-
чання здобувачів освіти, у 
приміщеннях навчальних 
закладів та в укриттях зро-
блено деякі поточні та ка-
пітальні ремонти, закупле-
но необхідне обладнання 
та дидактичні матеріали для 
дітей з особливими освітні-

ми потребами відповідно 
до Концепції «Нова україн-
ська школа» на загальну 
суму 36700 грн.

До початку нового навчаль-
ного року буде проведено 
процедуру закупівлі послуг 
з організації гарячого харчу-
вання у закладах загальної 
середньої освіти.

Також заплановано технічні 
заходи з підготовки теплового 
господарства до роботи в но-
вому опалювальному сезоні, 
укладено договори та здійсне-
но проплати за: шкільну до-
кументацію і класні журнали; 
медикаменти та матеріали; 
повірку газових сигналіза-

торів; вимірювання та ізоля-
цію опору заземлення; прид-
бання дров для Кадобнянської 
гімназії та НД; повірку газових 
лічильників та обладнання, 
вогнегасників; повірку вен-
тиляційних каналів газових 
котелень; проведення навчан-
ня операторів котелень та від-
повідальних осіб.

Забезпечено проходження 
профілактичних медоглядів 
працівників закладів освіти, 
затверджено відповідний 
графік.

Забезпечено роботу закладів 
освіти щодо оновлення влас-
них веб-сайтів, оновлення 
бази даних на порталі ІСУО – 
ДІСО –АЙКОМ.

Традиційна серпнева кон-
ференція педагогічних 
працівників запланована 
на 30.08.2023 р., на якій 
буде підведено підсумки 
навчального року, що ми-
нув, та окреслено перспек-
тиви 2023-2024 начального 
року.

Заробітна плата й від-
пускні педагогічним 
працівникам виплачена 
вчасно з обов’язковим на-
данням матеріальної допо-
моги на оздоровлення.
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У кожного з нас є своє день 
народження, але єдиним та-

ким днем, який стосується 
кожного, є День народження 

держави УКРАЇНА. Тому в 
це свято щиро подякуймо 
Богові за дар рідної землі, 

мови, традицій. за те, що 
живемо у вільній і незалежній 

Українській державі, маємо 
свою Церкву, свою мову і свою 

культуру.
Пройшло багато років з 

того часу, і вже минув трид-
цять другий рік, як наша 
країна стала незалежною 
державою. Але, на жаль, 
вона й надалі залишається 
бути стражденною: як і ко-
лись, на неї зазіхають вороги 
люті, і вже триває другий рік, 
як російська імперська дер-
жава, розпочавши війну, не 
втрачає зухвальства і спро-
би знищити вільну демокра-
тичну країну і нашу славну 
українську націю. 

Минуло понад пів тисячі 
днів з моменту, як потерпає-
мо від навали московитів, 
їхніх бомбардувань, як ги-
нуть люди. Світ не перестає 
дивуватись цинізму, жор-

Село Брошнів – це той населений пункт, де 
майже всі вулиці заасфальтовані. Однак, 
є запит від людей асфальтувати ще ті, які 
можна віднести до масиву новобудов.
-Заасфальтуємо бічну дорогу від колиш-
нього заводу «Автоматика» до місцевого 
кладовища, і зазначу, що вже виготовле-
но проєктно-кошторисну документацію 
на влаштування пішохідної доріжки від 
Брошнів-Осади до села Брошнева вздовж 
вулиці Івана Франка. Тож невдовзі і тут 
робота кипітиме, - каже голова громади.

БРОШНІВ

Роботи виконували якісно, обабіч стежки 
встановили поребрики, а ще зробили дуже 
важливу справу – водовідведення, - каже 
підприємець Андрій Мазуркевич.

… А 17 липня ц. р. у Брошневі-Осаді було 
розпочато поточний ремонт доріг місцево-
го значення.

- На вулицю Івана Франка, яка тягнеться 
від території автостанції до села Брошне-
ва, виїхала спецтехніка ТОВ «СВІЧА-ІФ» 
(керівник – Криницький Олександр Ми-
хайлович). Тут проведено ямковий ремонт, 
вибоїни «залатано» асфальтною сумішшю. 
Вважаю, що робота виконано якісно – і до-
рога, і її узбіччя також заасфальтовані на-
лежним чином. Частково відремонтовано 
дорогу на провулку Довбуша, - каже голова 
громади Тарас Манорик.

Того ж робочого дня техніка переїхала до 
майданчика, що біля адміністративного 
приміщення селищної ради та прохідної 
ТОВ «ЦБМ «Осмолода»: тут також зро-

блено ямковий ремонт. Відтак дорожники 
працювали на вулиці Незалежності та Сі-
чових Стрільців. 

…Звертаючись до голови громади Тараса Ма-
норика, жителі вулиці Шашкевича також пору-
шували питання стану дороги. Адже з тих пір, 
як неподалік з’явилося виробництво місцевого 
ПП «МЕЛЬНИК-ХЛІБ» і вулицею почав актив-
но рухатись вантажний транспорт, асфальтне 
покриття дороги наповнилось вибоїнами.

Цю проблему селищний голова доніс до керів-
ників підприємства братів Петра та Романа 
Мельників, і представники бізнесу на прохан-
ня Тараса Степановича належно відреагували – 
вони подбали про те, щоб створити для людей 
зручності та провели ямковий ремонт дороги.

Звичайно, що по-іншому поводитись у гро-
маді не можна – бізнес повинен йти назустріч 
органу місцевого самоврядування та людям, 

адже в цьому власне і є сила громади! Крім 
того, брати Мельники завжди беруть участь у 
благодійних акціях, які проводяться у населе-
них пунктах Брошнів-Осадської ТГ, допомага-
ють селищній раді у соціально- економічному 
розвитку громади та у фінансуванні місцевої 

…Аналізуючи, як вирує життя у Брошнів-Осадській громаді, мимоволі хочеться гово-
рити про те, що хоч, погодьмося, ой, як нині важко, та все ж рухаємося вперед. Є та-
кий вислів: «спішіть робити добро»! А доброта, як сказав колись відомий американський 
письменник Марк Твен, це те, що може почути глухий і побачити сліпий… 

футбольної команди.
І після того, як мешканці окремих багато-

квартирних житлових будинків у Брошнів-О-
саді зрозуміли, що настала пора, як мовить-
ся, брати управління п’ятиповерхівок у свої 
руки, у селищі почалося створення об’єднан-
ня співвласників багатоквартирних будинків 
(ОСББ). Таким чином, маємо новостворене 
ОСББ у будинку №18 по вулиці Івана Франка 
у смт Брошнів-Осада.   

Визначившись з керівним складом об’єднан-
ня співвласників житла, люди зібрали кошти, 
щоб зробити нагальне – вони взялися ремон-
тувати покрівлю даху, замінюючи старий ши-
фер на новий.

Відчутною виявилась співпраця ОСББ з 
селищною радою: за сприяння голови гро-
мади Тараса Манорика на допомогу людям 
прибула потужна автовишка, яка неабияк 
потрібна у проведенні ремонтних робіт на 
5-поверховому будинку. Працювали кілька 
днів. Вартість послуги вишки оплачує бюд-
жет Брошнів-Осадської селищної ради. 

Проте, як зауважує голова, поруч з мас-
штабнішими дорожніми роботами не-
щодавно проводились ямкові ремонти 
вулиць Незалежності, Січовий Стрільців, 
Шептицького, вояків УПА. Вибоїни «лата-
ли» асфальтом, адже у свій час ці шляхи 
були заасфальтовані.

…І дрони купуємо, і дороги 
асфальтуємо

(Закінчення. Поч. на 3, 5, 6 стор.)

Голова Брошнів-Осадської ТГ Тарас Манорик:
РОЗДУМИ ПРО НЕЗАЛЕЖНІСТЬ

Газдівка Думки вголос

стокості та жахливої неспра-
ведливості, якій ніхто не міг 
протистояти. Ніхто! Окрім 
Збройних Сил України… Це 
відбувається тому, що з нами 
– Бог!

За цей час ми змогли пере-
йти від зупинення ворога у 
його просуванні до витис-
нення цього зла з наших су-
веренних територій.

Ми пам’ятаємо наших Ге-
роїв. Всіх, хто нині в бою, і 
всіх, хто поклав своє життя 
на вівтар свободи. Олександр 
Кармільчик і Богдан Ваків 
з Ракова, Назар Курташ, 
Віталій Грицак, Юрій Виш-
невський і Олег Левицький з 
Брошнева-Осади, Ростислав 
Лазоришин з Кадобної… Ці 
хлопці у молодому віці піш-
ли від нас, захищаючи рідну 

домівку, захистивши кож-
ного з нас. У них залишили-
ся рідні – батьки, дружини, 
діти.

Заспокіймо нашу матір- 
Україну, витрім очі із її за-
плаканого обличчя, і в день її 
народження згадаймо слова 
великого Пророка, незлам-
ного сина матері України 
Тараса Григоровича Шевчен-
ка: «Свою Україну любіть, 
любіть її во время люте, в 
останню тяжкую мінуту за 
неї Господа моліть».

Ми, українці, живемо в 
дуже непрості роки – роки 
очищення свідомості нашо-
го народу. Важливо, щоб не 
збайдужіти до Бога, Церк-
ви, держави, мови і всього, 
що пов’язане з українською 
культурою. Зрозуміймо, що 
Україна – це я. Тому, якщо 
хочемо мати добру державу 
– подивімося на себе. Чи ми 
молимося за неї? Чи вчимося 
і працюємо задля своєї дер-
жави? Чи гордимося своєю 
національністю?

У цей святковий день – 
День Незалежності України 
- бажаю всім міцного здо-

ров’я, Перемоги і миру, ще-
дрої долі, подальших успіхів 
в усіх справах і починаннях 
заради процвітання неза-
лежної України.

Нехай серця наповнюють-
ся гордістю за нашу держа-
ву, прагненням до єдності та 
порозуміння, а плідна праця 
буде надійною запорукою 
щасливого майбутнього на-
шої громади та України.

24 серпня закликаю всіх піти 
на Богослужіння до Храму і 
в молитві просити Господа, 
щоб простив за гріхи, щоб дав 
очікувану Перемогу, щоб да-
рував Царство Небесне тим, 
хто відійшов від нас, і засту-
пився за наших захисників.

Слава Господу Богу! Слава 
Україні! Героям слава!
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ОСТАННЯ ШАНА ВОЇНУ ОЛЕГУ

Так плакали сьогодні Небеса! Сльози 
обпікали мамині очі, і не скривали сліз 
ні рідні, ані знайомі, усі, хто прийшов 16 
червня на похорон захисника України, на-
шого Героя Олега Левицького з Брошне-
ва-Осади.

У скупій похоронці було вказано те, що 
Левицький Олег Васильович, 15 травня 
1978 року народження, був мобілізований 
до лав ЗСУ 28 серпня 2022 р. Служив гра-
натометником, і під час виконання бойово-
го завдання загинув 9 червня ц. р. в районі 
села Новоданилівка Оріхівського району 
Запорізької області.

…А 15 червня він повернувся додому під 
супровід траурного кортежу. Люди става-
ли навколішки, засвідчуючи повагу та від-
даючи шану Герою. Горіли лампадки, пла-
стуни, братчики з Брошнівської станиці 
УПА, одягнуті в однострої, несли прапори, 
а  інші діти пелюстками квітів встеляли 
Олегові шлях додому.

Так, цим домом до цих пір був будинок по 
вулиці Прикарпатській, а тепер, як говорив 
у проповіді отець декан Брошнів-Осадсь-
кого деканату УГКЦ Володимир Майка, 
Олег прийде до дому свого Отця Небесно-
го. Як його дитина, як добрий друг.

Слова о. Володимира були багатими на 
добрі відгуки про Героя. Адже Олег був 
глибоко віруючим християнином, ходив 
на Богослужіння до церкви, був учасником 
молитовної спільноти чоловіків при Храмі 
Вознесіння Господнього УГКЦ. Цього його 
навчила любляча мама Ніна. І ще букваль-
но за тиждень до загибелі Олег прийняв 
причастя Святої Євхаристії з рук капелана.

Похоронна процесія проводжала Героя 
на місце вічного спокою. Грав духовий ор-
кестр, йшли священники, представники 
Брошнів-Осадського та Долинського дека-
натів УГКЦ, Брошнів-Осадського деканату 
ПЦУ. За катофалком довжелезним ланцю-
гом тягнулися люди.

Його земна дорога закінчилась, та поча-
лась нова… Дорога до Неба.

…Олександр Кармільчик, Назар Курташ, 
Віталій Грицак, Юрій Вишневський, Іван 
Іванів, Богдан Ваків і Олег Левицький. Це ті 
Герої, захисники України з нашої громади, 
котрі віддали свої життя за те, щоб не-
нависний російський окупант не прийшов 
у нашу домівку. Молімося за них, щоби Все-
милостивий Господь дарував їм Царство 
Небесне.

Слава Україні! Героям слава!   

... У той день так боляче і рясно 
плакали Небеса! Сльози обпікали 
мамині очі, і не скривали сліз ні 
рідні, ані знайомі, усі, хто прий-
шов 16 червня на похорон захис-
ника України, нашого Героя Олега 
Левицького з Брошнева-Осади.


